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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

Mit tehet a Kormány a kiskorúak egészségvédelme érdekében? címmel, a Házszabály 91 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Horváth Ágnes egészségügyi miniszterhez. A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Az utóbbi évtizedekben egy sajnálatos társadalmi és egészségügyi probléma jelent meg a
fejlett országokban . A fogyasztói társadalmakban általánosan jelentkező elhízás már a
gyermekeket is érinti, amelyben a mozgáshiányos életmód mellett nagy szerepe van az
élelmiszerek összetétele megváltozásának is .
A gyermekkori elhízás súlyos nehézségeket jelent a későbbi életszakaszokban is, hisz
orvosilag igazolható, hogy az ekkor kialakult zsírsejtek állománya a későbbiekben már nem
csökken .
A fentiek miatt rendkívül fontos a fiatal generációkat már korán a rendszeres sportolásra
nevelni, illetve a szülőket a vásárolt élelmiszerek energiatartalmára és az ezzel járó
veszélyekre felhívni . Az egyéni felelősség mellett az állam is tudhat hatékony segítséget
nyújtani, és meg is kell tennie minden szükséges intézkedést az országosan egyre nagyobb
méreteket öltő elhízás visszaszorítása érdekében .

Kérem szíves tájékoztatását arra vonatkozóan, hogy

1 . Mekkora mértékű probléma ez ma Magyarországon? Léteznek-e hivatalos adatok arra
vonatkozóan, hogy hány embert - ezen belül is hány gyermeket - érint ez a probléma?

2. Tervezik-e valamilyen jelölés bevezetését az elhízás veszélyét fokozottan magukban
hordozó, magasabb energiatartalmú élelmiszerek (p1 . chipsek, csokoládék)
csomagolásán, illetve az élelmiszerboltokban, amely egyértelműen jelzi a fogyasztók
számára, hogy az adott élelmiszer kifejezetten káros az egészségükre, illetve
elhízáshoz vezet?
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3 . Milyen programokat, intézkedéseket terveznek, hogy a fenti problémákról, a káros
következményekről illetve a megelőzés lehetőségeiről a gyermekek illetve a szülők
részére felvilágosítást nyújtsanak?

Budapest, 2007 . május 31 .

Tisztelettel :

Koszorús László
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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